
P.V.E.G. -.BRUSSEL 

288e ZITTING VAN DE RAAD VAN MINISTERS 
DER EUROPESE GEMEENSCHAPPEN, GEHOUDEN 

OP 4 JUNI 1974 TE LUXEMBURG 

1. Agenda (1018/74) 
- Hand e 1 sp o l i t i ek_ t ± o v*_ s t aa t shand e l l and en 

M i n i s t e r Van der Stoel wees erop, dat d i t punt n i e t op de agenda 
s t a a t . H i j was er n i e t geheel gerust op dat een communautair be
l e i d t i j d i g tot stand komt en deed een dringend beroep op de 
Commissie om t i j d i g v o o r s t e l l e n terzake t e doen, zodat de Raad 
avant 30.9,1974 daarover kan b e s l u i t e n . 
V o o r z i t t e r Genscher meende dat d i t "ons a l l e r zorg" i s . 

- GATT XXIV^6-onderhandelingen 
V o o r z i t t e r Genscher u i t t e z i j n tevredenheid dat de XXIV/6-onder-
handelingen met de V.S. t o t een goed einde z i j n gebracht. Het be
lang j daarvan gaat boven het economische aspekt u i t : het i s een 
teken van de wederzijdse w i l om t o t overeenstemming t e komen. 
Bovendien vond h i j het een hoopvol teken dat de l i d s t a t e n z i c h 
op Permanent Vertegenwoordigers n i v e a u h i e r o v e r hebben kunnen 
verenigen. 

- B r i t s e _ y e r k l a r i n g 
M i n i s t e r Van E l s l a n d e vroeg u i t s t e l van behandeling van de v e r k l a 
r i n g van de v o o r z i t t e r van de Raad en van de Commissie (punt 4) 
tot na de v e r k l a r i n g van M i n i s t e r Callaghan (punt 5 ) . Aldus werd 
besloten. 

- De agenda werd overigens goedgekeurd. 

2. L i j s t A-punten (1019/74) 
Goedgekeurd. 

3# R e s o l u t i e s m e i z i t t i n g E.P. (870 en 962/74) 
Met de g e b r u i k e l i j k e formule t e r ke n n i s genomen. 

4. Gemeenschappelijke v e r k l a r i n g van de v o o r z i t t e r s van de Raad en van 
de Commissie (doe. R /1122 /74 en R/1421 /74) • 

V o o r z i t t e r Genscher s t e l d e dat de economische en p o l i t i e k e toestand 
van de Gemeenschap nog s l e c h t e r i s geworden s i n d s het o p s t e l l e n van 
genoemde v e r k l a r i n g . 
President O r t o l i wees erop dat het voorgestelde aktieprogramma wel 
g e d e e l t e l i j k achterhaald i s , maar dat de fundamentele problemen nog 
steeds bestaan. De verdere d i s c u s s i e beperkte z i c h t o t de procedure
b e s l u i t e n (hoofdstuk I I I van R/1122/74 en R/1421/74); over het 
a k t i eprogramma werd dus n i e t gesproken. 
M i n i s t e r Sauvagnargues toonde z i c h erg s c e p t i s c h over het v o o r s t e l 
t o t stemonthouding: i n de p r a k t i j k zou over b e l a n g r i j k e zaken toch 
n i e t b i j meerderheid worden b e s l o t e n . De a c t i e r a d i u s van de Com
m i s s i e achtte h i j a l ruim genoeg: verdere d e l e g a t i e van bevoegd
heden zou daarom n i e t nodig z i j n . De overige v o o r s t e l l e n van de 
v o o r z i t t e r s benaderde h i j p o s i t i e f , a l was h i j n i e t a l t i j d over
tuigd van het p r a k t i s c h nut. De Permanent Vertegenwoordigers zouden 
meer marge moeten k r i j g e n . - 2 
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Evenals na hem a l l e andere ministers, meende minister Sauvagnargu.es 
dat de Permanent Vertegenwoordigers h i j het p o l i t i e k e r e s t r e i n t 
avant vergaderingen van de Algemene Raad aanwezig moeten z i j n . 
Minister Van der Stoel noemde de voorgestelde p o l i t i e k e r e s t r e i n t s 
n u t t i g en refereerde daarbij aan de bijeenkomst i n Gymnich. H i j be
p l e i t t e stemonthouding indien de grootst mogelijke meerderheid 
v<5<5r een voorstel i s ; Nederland i s wel bereid t o t een formule die 
de v i t a l e belangen van een l i d s t a a t v e i l i g s t e l t . Toepassing van 
a r t . 155, l i d 4, voor delegatie aan de Commissie behoeft n i e t meer 
besloten te worden: dat i s i n 1972 a l i n Frascati gebeurd. Ten
s l o t t e sprak minister Van der Stoel z i c h u i t voor raden i n ruimere 
samenstelling (maar met weinig ambtenaren) om belangrijke complexe 
dossiers coherent af te doen i n het stadium van besluitvorming. 
Minister Van Elslande gaf een t o e l i c h t i n g op het Belgische voorstel 
voor gecombineerde raden (doe. R/1421/74). M u l t i p l i c a t i e van raden 
i n a l l e r l e i samenstellingen werkt eerder remmend dan b e v o r d e r l i j k : 
de Raad i n één samenstelling v e r s c h u i l t z ich achter die i n een 
andere samenstelling. Desgevraagd v e r d u i d e l i j k e de heer Van Elslande 
dat het n i e t de Belgische bedoeling i s de Algemene Raad een supre
matie te geven over de raden i n andere samenstellingen. De gecombi
neerde raden zouden sui generis z i j n en samengesteld u i t "nationale 
delegaties". 
De Duitse staatssecretaris Wischnewski b e p l e i t t e o n t l a s t i n g van de 
Raad door enerzijds ruimere bevoegdheden aan de Permanent Vertegen
woordigers te geven en anderzijds bevoegdheden t e delegeren aan de 
Commissie. Duitsland heeft bedenkingen tegen het Belgische v o o r s t e l : 
i n de p r a k t i j k zullen n i e t a l l e nodige bewindslieden zich v r i j kun
nen maken. Bovendien zou een jumboraad te groot z i j n om c r i s i s 
management te kunnen bedrijven. De Algemene Raad moet de beslissende 
vraagstukken behandelen. 
Minister Moro stond p o s i t i e f tegenover a l l e v o o r s t e l l e n , m.n. inzake 
delegatie aan de Commissie. 
Minister Pitzgerald kon a l l e procedurevoorstellen aanvaarden indien 
een formule wordt gevonden om v i t a l e belangen v e i l i g t e s t e l l e n b i j 
het stemmen b i j meerderheid. 
Minister Callaghan vroeg nadere bestudering van de v o o r s t e l l e n i n 
zake stemonthouding en delegatie aan de Commissie. Het Belgische 
voorstel zou i n de huidige vorm contraproduktief werken. Gecombi
neerde raden kunnen wel n u t t i g z i j n i n het eindstadium van de 
beraadslagingen. Het V.K. stemt i n met de overige v o o r s t e l l e n . 
Minister Thora kon a l l e v o o r s t e l l e n aanvaarden. H i j meende dat de 
EG-ministerraden meer moeten gaan l i j k e n op het nationale kabinets
beraad, en n i e t - zoals naar z i j n mening thans het geval i s - op 
een parlement. H i j wees op de mogelijkheid voor het voorzitterschap 
om de e f f i c i e n c y van de Raad te verhogen. 
President O r t o l i verdedigde a l s enige de mogelijkheid van een p o l i 
t i e k r e s t r e i n t avant raadsvergaderingen zonder de aanwezigheid van 
de Permanent Vertegenwoordigers. Als doel van de ontmoeting van de 
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v o o r z i t t e r van de Commissie en de Permanent Vertegenwoordigers 
een week avant raadsvergaderingen noemde h i j het signaleren van 
r i d i c u l e p o s i t i e s , die door de publieke opinie en/of derde l a n 
den n i e t begrepen worden. H i j attendeerde de Raad erop dat ook 
de besluitvaardigheid van het Comité van Permanent Vertegenwoor
digers steeds geringer wordt. Voor de besluitvorming noemde h i j 
de landbouwsektor een goed voorbeeld: daar heeft de Raad veel 
bevoegdheden aan de Commissie gedelegeerd en i n de Landbouwraad 
wordt regelmatig gestemd. 
De v o o r z i t t e r concludeerde dat de Raad instemt met 3 voorstellen: 
r e s t r e i n t avant Algemene Raad, i n beginsel i n aanwezigheid van 
de Permanent Vertegenwoordigers; regelmatig overleg v o o r z i t t e r 
Commissie met Permanent Vertegenwoordigers; ruimere i n s t r u k t i e s 
aan Permanent Vertegenwoordigers. De overige 3 vo o r s t e l l e n 
(stemonthouding, delegatie aan Commissie en gecombineerde raden) 
zouden met sympathie ontvangen z i j n : de l i d s t a t e n w i l l e n ze 
pragmatisch benaderen. Daarom kreeg het Comité, van Permanent 
Vertegenwoordigers opdracht avant de volgende Raad de praktische 
uitvoerbaarheid van deze 3 v o o r s t e l l e n te bestuderen, zodat de 
Raad er i n de volgende vergadering over kan be s l u i t e n . 

5. Verklaring Minister Callaghan 
De tekst van de v e r k l a r i n g van M i n i s t e r Callaghan i s U afzonder
l i j k toegegaan b i j zendbrief van 4 j u n i 1974« De kern van deze 
ve r k l a r i n g i s dat het V.K. w i l proberen binnen het kader van de 
E.G. en van de bestaande verdragen veranderingen aan t e brengen 
i n de begrotingsbi jdrage van het V.K., i n de landbouwpolitiek 
en i n de betrekkingen met ontwikkelingslanden en dat het V.K. 
een regionale en i n d u s t r i e p o l i t i e k gevormd w i l zien. 
Minister Sauvagnargues noemde de nieuwe B r i t s e benadering pragma 
t i s c h , maar h i j constateerde dat er ten p r i n c i p a l e weinig verand 
ringen z i j n t.o.v. de v e r k l a r i n g van 1 a p r i l . F r a n k r i j k benadert 
de Britse eisen daarom met dezelfde reserves a l s i n a p r i l . De 
door het V.K. genoemde punten z i j n i n de toetredingsonderhande
lingen allemaal u i t g e b r e i d besproken; het r e s u l t a a t i s het toe
tredingsverdrag dat ook door het V.K. i s g e r a t i f i c e e r d . Ook de 
v e r k l a r i n g van de v o o r z i t t e r s van de Raad en van de Commissie 
(doe. R/1122/74) gaat ervan u i t dat het "acquis communautaire" 
n i e t i n gevaar gebracht mag worden. Er v a l t derhalve n i e t te 
"heronderhandelen" over de B r i t s e eisen en het i s naar Frans 
i n z i c h t ook n i e t mogelijk om i n een referendum aan het B r i t s e 
volk de vraag voor te leggen of het V.K. a l dan n i e t l i d van de 
EG b l i j f t . Volgens Minister Sauvagnargues ontbreekt het toekomst 
perspectief i n de Br i t s e benadering. Overigens was h i j verheugd 
dat het V.K. kan instemmen met de oriëntatie voor de Europese 
Unie zoals die i n Gymnich besproken i s . T.a.v. de b e g r o t i n g s b i j -
drage z i j de heer Sauvagnargues nog dat het eigen middelen syste 
een wezenlijk onderdeel i s van het communautaire b e l e i d : het i s 
immers gelieerd aan het beginsel van het v r i j e verkeer van goede 
ren doordat een l i d s t a a t ook rechten i n t op goederen die i n een 
andere l i d s t a a t worden geconsumeerd. F r a n k r i j k i s wèl bereid pro 
blemen van l i d s t a t e n te onderzoeken die verband houden met een 
positieve ontwikkeling van de EG; het i s echter n i e t bereid om t 
spreken over problemen die die ontwikkeling j u i s t w i l l e n remmen. 
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De Deense M i n i s t e r Guldberg wees erop dat s t a r t m o e i l i j k h e d e n na de 
t o e t r e d i n g normaal z i j n . Ook Denemarken h e e f t d e r g e l i j k e m o e i l i j k 
heden gekend, maar heeft ze i n t e r n w i l l e n verwerken. Het i s ervan 
overtuigd dat de EG mogelijkheden b i e d t d ie over de n a t i o n a l e moge
l i j k h e d e n heen re i k e n . H i j verklaarde de B r i t s e problemen mede u i t 
het l a t e t i j d s t i p waarop het V.K. aan de Europese i n t e g r a t i e i s gaan 
deelnemen. De toekomst van het V.K. l i g t echter i n Europa en het 
V.K. moet daarom n i e t proberen op n a t i o n a l e basis oplossingen t e 
vinden voor z i j n problemen. M i n i s t e r Guldberg suggereerde dat de 
Commissie een rapport zou maken over de B r i t s e wensen en dat z i j 
daarin ook zou nagaan of het V.K. b i j de huid i g e b e g r o t i n g s b i j d r a g e 
inderdaad i n een onaanvaardbare p o s i t i e komt. 
M i n i s t e r Van der Stoel w i l d e nog geen substanti'éle r e a k t i e geven 
omdat eerst zorgvuldige s t u d i e en analyse van de B r i t s e v e r k l a r i n g 
i s v e r e i s t . H i j was verheugd dat het V.K. oplossingen zoekt binnen 
het kader van de EG en binnen het kader van de bestaande verdragen. 
Bovendien had h i j er met genoegen van kennisgenomen dat het V.K. 
de verdere o n t w i k k e l i n g van de EG n i e t w i l blokkeren; dat i s echter 
het absolute minimum omdat het voor de Gemeenschap en haar l i d s t a t e n 
van v i t a a l belang i s verdere voortgang t e maken. M i n i s t e r Van der 
Stoel w i l n i e t graag over "heronderhandelingen" spreken omdat de 
EG geen s t a t i s c h lichaam i s maar i n permanente o n t w i k k e l i n g en 
onderhandeling daarover v e r k e e r t . Veel B r i t s e wensen z u l l e n daarom 
toch a l t e r sprake komen. H i j kon instemmen met het idee dat de 
B r i t s e wensen binnen de Raad i n v e r s c h i l l e n d e f o r a besproken worden, 
maar h i j wees op de speciale v e r a n t w o o r d e l i j k h e i d van de Algemene 
Raad. H i j wees er v o o r t s op dat de algemeen p o l i t i e k e en handels
p o l i t i e k e aspekten van de ontwikkelingssamenwerking steeds i n de 
Algemene Raad besproken worden. B i j de p r i n c i p e s van de landbouw
markt d i e i n e l k geval gehandhaafd moeten worden rekent Nederland 
ook de communautaire p r i j z e n . Het eigen middelen b e s l u i t van 1970 
moet onaangetast b l i j v e n : een s p e c i f i e k regiem voor het V.K. i s 
ondenkbaar. Het i s echter wèl m o g e l i j k i n algemene z i n een s t u d i e 
t e ondernemen over de mogelijkheden om t e voorkomen dat een l i d s t a a t 
onevenredig b e l a s t wordt. De Commissie zou daar idee'én over kunnen 
opperen. Met goede w i l moet het m o g e l i j k z i j n binnen de bestaande 
verdragen oplossingen t e vinden voor de B r i t s e problemen. 

De Duitse S t a a t s s e c r e t a r i s Wischnewski was eveneens verheugd dat 
het V.K. de voortgang van de EG n i e t w i l ophouden en dat het z i j n 
wensen binnen het kader van de verdragen w i l bespreken. Onder 
"her onderhandeling en" kan dan ook n i e t verstaan worden dat afge
weken wordt van de bestaande communautaire procedures. Binnen d i e 
procedures kan het V.K. z i j n eigen belang voor a l l e bestaande en 
t e scheppen p o l i t i e k e n doen gelden. Het eigen middelen b e s l u i t 
moet onaangetast b l i j v e n : het i s b e s l i s s e n d voor verdere i n t e g r a 
t i e . Ook D u i t s l a n d kan ermee instemmen dat de B r i t s e wensen i n 
v e r s c h i l l e n d e f o r a worden besproken, m i t s de Algemene Raad het 
t o t a a l o v e r z i c h t ervan behoudt. De Raad zou de Commissie kunnen 
vragen i n het l i c h t van de d i s c u s s i e een i n v e n t a r i s van de pro
blemen t e maken en eventuele oplossingen voor t e s t e l l e n . 
M i n i s t e r Van Elslande constateerde met genoegen dat het V.K. de 
p o l i t i e k e f i n a l i t e i t van de EG onderstreept. H i j hoopte dat de 
b e s l u i t e n waaraan de B r i t s e r e g e r i n g w i l meewerken n i e t a l l e e n 
de externe betrekkingen van de Gemeenschap b e t r e f f e n , maar ook 
zaken a l s de convergentie van de economische p o l i t i e k en de 
e n e r g i e p o l i t i e k . H i j noemde de " j u s t e retour"-gedachte, welke h i j 
i n de B r i t s e v e r k l a r i n g had b e l u i s t e r d , onaanvaardbaar. I n d i e n het 



waar i s dat de begrotingsbijdrage de ondergang van het V.K. zou 
betekenen i s Belgi'é bereid i e t s te doen, maar eerst zou de Com
missie moeten nagaan of de s i t u a t i e wel zo dramatisch i s . Minister 
Van Elslande herinnerde eraan dat men de landbouwpolitiek n i e t 
alleen economisch maar ook sociaal moet bezien. H i j was b l i j met 
de positieve toon van Minister Callaghan, maar h i j constateerde 
toch nog een hele afstand i n de fundamentele opties. Inzake de 
procedure stelde h i j een algemeen ori*éntatiedebat i n de Algemene 
Raad avant behandeling i n gespecialiseerde raden. 
Minister Moro toonde begrip voor het beroep op de Europese s o l i 
d a r i t e i t dat het V.K. deed. Maar er z i j n grenzen: de verdragen 
moeten worden gerespecteerd en de p o l i t i e k e d o e l s t e l l i n g e n moeten 
worden verwezenlijkt. H i j meende dat er een grote vergissingsmarge 
bestaat aan de inkomstenkant van de begroting van de EG vanwege de 
vele onbekenden. Het zou daarom o n j u i s t z i j n voorbarige conclusies 
te trekken u i t voorlopige ramingen. M i n i s t e r Moro stelde dat de 
i n t e g r a t i e een.voortdurend proces i s waarbij a l t i j d t i j d e l i j k e 
onevenwichtigheden optreden; men moet zich daar echter n i e t op ver
k i j k e n . De Commissie zou a l l e wensen materi'éel en procedureel moe
ten bestuderen en eventueel v o o r s t e l l e n doen. 
Ook Minister Thorn benadrukte dat de toekomstige p o l i t i e k a neuf 
wordt bepaald en dat men deze n i e t a f h a n k e l i j k mag maken van t i j d e 
l i j k e onevenwichtigheden. Heronderhandelingen van principes i s 
ondenkbaar. Daarentegen zouden wèl de ten grondslag liggende pro
blemen besproken moeten worden. H i j meende dat de Commissie een 
f a c t f i n d i n g rapport zou moeten maken, waarna de Algemene Raad 
een ori'éntati edebat kan houden alvorens discussies i n g e s p e c i a l i 
seerde raden te entameren. 
Minister Pitzgerald was b l i j met de posi t i e v e toon van z i j n Ambtge
noot Callaghan. H i j meende dat de B r i t s e problemen bekeken moeten 
worden op basis van s o l i d a r i t e i t . H i j noemde gedifferentieerde p r i j 
zen en nationale hulp i n de landbouw onaanvaardbaar. H i j stelde 
voor dat het V.K. eerst a l l e concrete wensen op t a f e l l e g t . Vervol
gens zou de Commissie een f a c t f i n d i n g rapport kunnen maken. I n de 
Algemene Raad kan dan een ori'éntati edebat gehouden worden. Minister 
Pitzgerald wilde bepaald geen v o o r s t e l l e n van de Commissie u i t 
lokken. 
President Ortoli.benadrukte dat i n de komende weken voortgang nodig 
i s i n een aantal sekt oren, waaronder die van de financie* el-economi
sche p o l i t i e k . H i j i s b l i j dat het V.K. bereid i s daaraan mee te 
werken. Een aantal door het V.K. aangesneden problemen z i j n reeds 
i n discussie b i j de Commissie. H i j noemde het APS, de suiker en 
het Nieuw-Zeeland-protocol. Volgens President O r t o l i i s de landbouw
p o l i t i e k i n voortdurende e v o l u t i e . Het eigen middelen b e s l u i t 
noemde h i j wezenlijk voor de EG. H i j zei de u i t l a t i n g e n van M i n i s t e r 
Callaghan zo te begrijpen dat het V.K. de verdragen naar l e t t e r en 
geest zal uitvoeren onder eerbiediging van de p o l i t i e k e f i n a l i t e i t 
en de w i l t o t voortgang b i j i n t e g r a t i e . 
Minister Callaghan kondigde aan dat h i j i n het B r i t s e Parlement z a l 
zeggen dat de Raad een serieuze discussie heeft gevoerd over de 
Br i t s e wensen. Vroeger meende h i j dat verdragswijziging nodig was 
om aan de Britse wensen tegemoet te komen. Nu hoopt h i j echter zonder 
verdragswijziging z i j n doel t e bereiken. H i j herinnerde eraan dat 
Minister Jobert i n Gymnich aangekondigd had dat F r a n k r i j k i n j u l i 
met p o l i t i e k e voorstellen z a l komen. Het V.K. zal die p o s i t i e f bena
deren. Het V.K. w i l het systeem van het eigen middelen b e s l u i t n i e t 



aantasten en staat ook géén "juste retour" voor. Maar de heer 
Callaghan acht het onjuist dat een economisch zwakke l i d s t a a t 
een netto-transfer pleegt naar economisch sterkere l i d s t a t e n . 
H i j achtte voortgang van de EG- n i e t mogelijk indien die EG n i e t 
bereid i s naar specifieke problemen van haar l i d s t a t e n te k i j k e n . 
De EG moet een s i t u a t i e scheppen waarin convergentie van de eco
nomische p o l i t i e k mogelijk i s . 
Minister Sauvagnargues bespeurde een t e g e n s t r i j d i g h e i d i n de 
Britse p o s i t i e : h i j begreep n i e t hoe het mogelijk i s fundamentele 
veranderingen aan te brengen zonder v e r d r a a i j z i g i n g . De B r i t s e 
netto-transfer redenering achtte h i j n i e t j u i s t : er v i n d t geen 
netto-transfer naar de andere l i d s t a t e n plaats. 
Voorzitter Genscher concludeerde dat het V.K. i n deze vergadering 
geen antwoord verwacht en k r i j g t op de gestelde vragen. Verdrags
wijzigingen worden n i e t beoogd. De evolutie van de EG mag n i e t 
s t i l b l i j v e n staan. De B r i t s e wensen zu l l e n volgens de bestaande 
procedures worden afgehandeld. Het systeem van de eigen middelen 
zal daarbij n i e t worden aangetast. De Raad nodigt de Commissie u i t 
een i n v e n t a r i s te maken van de financi*éle en economische evolutie 
sinds de toetredingsonderhandelingen. 
Minister Fitzgerald, gesteund door M i n i s t e r Callaghan, meende dat 
de studie van de Commissie ook betrekking moet hebben op de t e 
verwachten evolutie. De Raad ging akkoord met deze conclusies van 
de v o o r z i t t e r i n c l u s i e f de I e r s - B r i t s e toevoeging. Evenwel l i e t 
M i n i s t e r Sauvagnargues i n de notulen vastleggen dat het V.K. het 
verdrag noch naar de l e t t e r noch naar de geest w i l wijzigen; dat 
het systeem van het eigen middelen b e s l u i t onaangetast b l i j f t en 
dat de a r t i k e l e n 108 en 109 aangeven wat gedaan moet worden i n 
geval van financi'éel economische onevenwichtigheden. President 
O r t o l i zei dat de Commissie d i t verzoek van de Raad z a l honoreren. 
Budgettaire bevoegdheden Europees Parlement 
De v o o r z i t t e r verzocht de Franse, B r i t s e en Deense delegatie zich 
u i t te spreken m.b.t. het voorliggende globale compromis, dat 
reeds op niveau van het Comité van Permanent Vertegenwoordigers 
aanvaard was door de andere zes delegaties. 
Minister Sauvagnargues verklaarde weliswaar n i e t overtuigd te 
z i j n van de j u i s t h e i d van het verwerpingsrecht, maar d e s a l n i e t t e 
min het gehele compromis te kunnen aanvaarden. 
Minister Callaghan aanvaardde eveneens het compromis, doch ver
klaarde dat de r a t i f i c a t i e p r o c e d u r e voor deze verdragswijziging 
eerst na de "heronderhandelingen" zou kunnen worden aangevangen. 
Minister Guldberg verklaarde akkoord t e gaan, nadat de Raad be
sloten had aan het Parlement mede te delen, dat i n geval van ver
werping van de begroting het Parlement dient aan t e geven welke 
redenen hem t o t de verwerping hebben g e l e i d . 
De Europese Commissie f e l i c i t e e r d e de Raad met d i t beginselbesluit, 
doch sprak haar t e l e u r s t e l l i n g u i t over het f e i t dat de Raad n i e t 
haar voorstel voor het systeem van een "avis conforme" had overge
nomen voor de v a s t s t e l l i n g van het financi'éel reglement en voor de 
benoeming van de leden van het Rekenhof. 
Op voorstel van de v o o r z i t t e r besloot de Raad op korte t e r m i j n een 
dialoog te houden met het Parlement, waarna het beginselbesluit 
geformaliseerd kan worden. 



7. Italiaanse maatregelen voor h e r s t e l van het evenwicht van de 
betalingsbalans 
Over het gezamenlijk beraad van de ministers van Landbouw en de 
ministers van Buitenlandse Zaken wordt a f z o n d e r l i j k b e r i c h t . 
Aan het eind van z i j n vergadering nam de Algemene Raad kennis 
van het resultaat van de beraadslagingen i n de Landbouwraad* 

8. Mededeling aangaande f i n a n c i e r i n g van deelneming der Gemeenschap 
aan de internationale a k t i e voor door de recente p r i j s s t i j g i n g e n 
meest getroffen ontwikkelingslanden 
Voorzitter Genscher leidde het onderwerp k o r t i n door te zeggen 
dat h i j op 28 mei jl., a l s v o o r z i t t e r van de Raad, Prebisch had 
ontvangen aan wie h i j had gezegd dat de Gemeenschap een substan
tiële bijdrage aan een i n t e r n a t i o n a l e a k t i e zou leveren op voor
waarde dat ook andere donors, met name olieproducerende landen, 
daaraan zouden meedoen. 
De heer Cheysson memoreerde dat het i n i t i a t i e f , dat de Commissie 
i n deze zaak i n d e r t i j d had genomen, een goed i n i t i a t i e f was ge
weest daar de toen gevolgde oriëntatie aan z i e n l i j k e i n t e r n a t i o 
nale steun had gekregen. Voor 15 j u n i a.s. diende een antwoord 
aan Secretaris-Generaal Waldheim inzake de bijdrage van de 
Gemeenschap te worden gegeven. H i j v a t t e k o r t doe. COM (74) 815 
samen. H i j wees daarbij met name op de i n par. 9 gestelde voor
waarden. Een bijdrage van de olieproducerende landen zou n i e t 
mogen ontbreken daar z i j de voornaamste oorzaak van de p r i j s 
s t i j g i n g e n waren en daarvan bovendien het meeste p r o f i j t trokken. 
De voorwaarde dat andere landen mee moesten doen kwam trouwens 
ook i n andere v o o r s t e l l e n , b.v. i n dat van I r a n , voor. Verder ging 
de heer Cheysson k o r t i n op de d r i e c r i t e r i a voor i n aanmerking 
komende landen, de mogelijkheid i n natura b i j te dragen en op de 
budgettaire facetten zoals i n het document uiteengezet. 
Als enige delegatie vroeg de B r i t s e hierover het woord. M i n i s t e r 
Shore vond het voorste l een "enlightened response" aan de nood 
van de meest getroffen ontwikkelingslanden. De financiële d e t a i l s 
en de aan te leggen c r i t e r i a dienden ten spoedigste te worden be
studeerd, zodat de Raad (Ontwikkelingssamenwerking) de resul t a t e n 
hiervan i n aanmerking kon nemen - mede i n het l i c h t van het over
zicht van "o v e r a l l aid commitments" dat door de Commissie werd 
gemaakt - b i j het nemen van een b e s l i s s i n g op 13 j u n i . 
De v o o r z i t t e r concludeerde hierna dat nota genomen werd van de 
mededeling van de Commissie. De Raad (Ontwikkelingssamenwerking) 
zou een gemeenschappelijk standpunt dienen 'in t e nemen t.a.v. 
Secretaris-Generaal Waldheims b r i e f op grond van de heden gefor
muleerde oriënteringen. Deze materie diende te worden voorbereid 
door de Permanent Vertegenwoordigers die da a r b i j bijgestaan zou
den worden door de ad hoe groep ontwikkelingssamenwerking en door 
het begrotingscomité. 

9* Middellandse Zee 
De v o o r z i t t e r van het Comité van Permanent Vertegenwoordigers, 
Ambassadeur Lebsanft, gaf een overzicht van de verontrustende 
staat waarin zich d i t dossier bevindt. Met name wees h i j erop, 
dat thans tegen 'Turkije en Griekenland gediscrimineerd wordt door 
de status-quo-regeling zoals die toegepast wordt door de nieuwe 
l i d s t a t e n . Ook vestigde h i j aandacht op het spoedige aflopen van 
de verdragen met Marokko en Tunesië. H i j b e r i c h t t e aan de Raad 
dat de Permanent Vertegenwoordigers n i e t hebben kunnen voldoen 
aan de opdracht d i t dossier voor deze Raadszitting f i n a a l voor 
te bereiden. Immers de B r i t s e en Nederlandse delegaties eisen 
van de Commissie het overzicht van de ontwikkelingshulp-uitgaven 
i n de komende v i j f jaren. a 



Sir Christopher Soames noemde d i t dossier een "bewijs van de af
latende besluitvaardigheid van de Gemeenschap, Ook h i j , wees op het 
nadeel dat met name aan Turkije, dat zich door het a f s l u i t e n van 
een complementair protocol loyaal had opgesteld, thans wordt be
rokkend. Het gaat langzamerhand n i e t alleen meer over de verhou
ding t o t de Middellandse Zeelanden alleen, doch het imago van de 
Gemeenschap i n de wereld wordt e r i n betrokken. Alleen op basis van 
een compromis kan d i t dossier verder gebracht worden. 
Minister Shore nam goede nota van de gestelde deadline. H i j deelde 
mede dat de Britse delegatie haar reserve op de kalenders voor 
industri*éle produkten u i t Spanje en Israël ophief. Verder accep
teerde h i j de voorgestelde oplossing voor de Algerijnse w i j n . De 
Brit s e regering i s bereid t o t financiële hulp mits n i e t a l te hoog. 
Daarentegen s t e l l e n zich voor de B r i t s e regering de volgende pro
blemen: 
1. Z i j w i l prealabel inzage i n het beloofde document van de Com

missie betreffende de ontwikkelingshulp i n de komende v i j f 
jaar. De Britse Minister wees erop dat sinds de aanvaarding van 
de werkhypotheses voor de Middellandse Zee, de wereld b i j n a 
onherkenbaar i s veranderd. 

2. Het V.K. worstelt met een s t i j g i n g van de kosten van voedselim-
porten. Daarom worden de landbouwvoorstellen nog steeds i n Londen 
bestudeerd, maar reeds kon de M i n i s t e r zeggen dat de c i t r u s -
formule voor het V.K. n i e t aanvaardbaar i s . Deze i s te vaag. 
Het V.K. w i l een d u i d e l i j k e garantie dat t . z . t . de pre f e r e n t i e 
voor Spanje en Israël ook op 80% z a l worden gebracht. 

3 . Transfer van arbeidsongeschiktheidrenten i s voor het V.K. on
acceptabel» 

Staatssecretaris Brinkhorst maakte zi c h ook z i j n e r z i j d s ongerust 
over een groeiende handelingsonbekwaamheid van de Gemeenschap. H i j 
onderstreepte nogmaals de vele landbouwconcessies die Nederland 
reeds heeft gedaan. Vanaf het begin heeft Nederland ook voor de 
Algerijnse w i j n een reële commerci'éle oplossing gewild. Nederland 
heeft daarom ernstige bezwaren tegen het thans gereduceerde voor
s t e l . De Raad dient te begrijpen dat extra concessies voor tomaten 
en uien i n de maand november Nederland zeer zwaar zouden v a l l e n . 
Desalniettemin was Nederland aanvankelijk bereid i n geval van una
n i m i t e i t het compromisvoorstel te accepteren. Nu er aan gesleuteld 
i s , m.n. v.w.b. de Algerijnse w i j n , z a l ons d i t m o e i l i j k v a l l e n . 
Indien de Gemeenschap over het financi*éel v o l et zou besluite n voor
dat het overzicht van de ontwikkelingshulp-uitgaven i n de komende 
v i j f jaar bekend i s , zou z i j daarop prejudiciëren. Derhalve was 
de Nederlandse delegatie n i e t i n staat hierop i n t e gaan. Verder 
i s de Nederlandse delegatie gaarne bereid het mandaat af t e ronden. 
Minister Van Elslande was het met Sir Christopher eens dat de 
Gemeenschap haar geloofwaardigheid aan het verliezen i s . H i j stelde 
voor te besluiten i n de Raadszitting van 2$ en 25 j u n i a.s. het 
mandaat d e f i n i t i e f af te s l u i t e n . België i s bereid het compromis
voorstel te aanvaarden. 
Staatssecretaris Pedini dankte het voorzitterschap voor z i j n i n i t i a 
t i e f hetgeen een stap naar voren betekent. Met retouches zou het 
Coreper het naar een oplossing kunnen brengen. Itali*é i s bereid h i e r 
aan z i j n medewerking te geven, mits de andere delegaties begrijpen 
dat er een evenwicht moet z i j n tussen de opofferingen die van de 
diverse l i d s t a t e n worden gevraagd. Italië* geeft aan het Middellandse 
Zeebeleid voorrang boven andere nog t e s l u i t e n accoorden. 



Ambassadeur Burin des Roziers constateerde dat de Gemeenschap weder
om pas op de plaats maakt. Daarom sloot h i j zich gaarne aan b i j de 
aansporingen van Sir Christopher. De Gemeenschap heeft een juridische, 
maar ook p o l i t i e k e (Parijse Top) v e r p l i c h t i n g . De Franse delegatie i s 
n i e t bereid het ontmoedigende beeld dat zich biedt te accepteren. 
Commissaris Cheysson wees m.n. de Britse delegatie erop dat n i e t 
1 september een zgn deadline zal z i j n , maar dat de Gemeenschap zich 
reeds nu i n een onwettige s i t u a t i e bevindt. Het compromisvoorstel 
v.w.b. de Algerijnse w i j n noemde h i j een grote concessie en een 
aanzienlijke exportkans voor A l g e r i j e . Tenslotte zei h i j verrast 
te z i j n door de band die het V.K. en Nederland leggen met het t o t a l e 
ontwikkelingsbeleid van de Gemeenschap. De v e r p l i c h t i n g om i e t s te 
doen i n het kader van de globale aanpak l i g t immers reeds lang vast. 
De v o o r z i t t e r , Minister Genscher, deelde de ontgoocheling van Sir 
Christopher. Ook h i j dacht aan de geloofwaardigheid van de Gemeen
schap, met name i.v.m. de Euro-Arabische dialoog. H i j nam aan dat 
de Raad het Italiaanse v o o r s t e l wilde aanvaarden het dossier naar 
de Permanent Vertegenwoordigers terug te verwijzen en h i j hoopte 
dat de regeringen b i j de i n s t r u k t i e s die z i j aan hun Permanent 
Vertegenwoordigers terzake zu l l e n geven zich ten doel z u l l e n w i l l e n 
s t e l l e n deze zaak nu w e r k e l i j k af te s l u i t e n en rekening te houden 
met de eventuele p o l i t i e k e i m p l i c a t i e s . 
Staatssecretaris Brinkhorst, bevreesd dat over enige punten t e ge
makkelijk zou worden heengegleden, wees erop dat Nederland zich 
reeds lang heeft verenigd met het idee van een globale Middellandse 
Zeepolitiek. Maar waarom wordt nu ineens aangedrongen op een haastig 
akkoord over het financi'éel v o l e t , waar i n het commerci'éel volet een 
jaar lang geen enkele voortgang werd gemaakt. De import van k w a l i 
t e i t s w i j n e n u i t A l g e r i j e wordt, naar onze mening, f e i t e l i j k bemoei
l i j k t door het corrigendum op het compromisvoorstel. Toch i s Neder
land bereid, indien a l l e n , m.n. ook Itali'é, daartoe o f f e r s brengen, 
een mandaat vast te s t e l l e n . Maar add i t i o n e l e hulp om tekortkomingen 
i n het commerci'éle .vlak ( w i j n ) op te vangen, i s voor Nederland n i e t 
aanvaardbaar. 
Staatssecretaris Pedini wees erop dat het handelsverkeer met 
A l g e r i j e i n het l a a t s t e jaar van karakter i s veranderd. Hier dient 
rekening mee gehouden te worden. 
De v o o r z i t t e r concludeerde andermaal t o t v e r w i j z i n g naar de Perma
nent Vertegenwoordigers en deed een oproep dat z i j voorzien zouden 
worden van zodanige i n s t r u c t i e s dat de Raad op 24/25 j u n i a.s. z a l 
kunnen a f s l u i t e n . 
ACP-ond erhand elingen 
De Raad sprak u i t s l u i t e n d over het landbouwvolet. Basis van de d i s 
cussie was zittingsdocument no. 2 van 4 j u n i 1974. D i t docunent be
vat het resultaat van de werkgroep die t i j d e n s de Raadsvergadering 
bijeen kwam. De Raad bereikte algehele overeenstemming over de 
punten die i n die groep nog open waren gebleven. I n het k o r t bestaat 
het akkoord u i t de volgende elementen: 
- tabak: akkoord met b i j l a g e I en I I van genoemd zittingsdocument 

(met ondergeschikte w i j z i g i n g i n no t u l e n v e r k l a r i n g I ) . 
- groenten en f r u i t : a f schaffing van de calendriers. 
- c i t r u s : de Raad stemde i n met de Nederlandse eis dat voor Surinaamse 

citrusvruchten de regeling van het Marokko Protocol van toepassing 
b l i j f t . Evenwel stelde staatssecretaris Pedini (Itali'é) dat deze 
regeling voor Suriname sans objet zou worden indien Suriname onaf
hankelijk wordt; op dat moment zou men de toestand weer moeten 
bespreken. 



- snijbloemen: de Deense de l e g a t i e h e e f t haar probleem aangesneden 
i n de Landbouwraad en l i e t haar e i s i n het kader van het ACP-
mandaat v a l l e n . 

- rundvlees: akkoord met het compromis van de groep. I e r l a n d l i e t 
aantekenen dat verdere concessies u i t g e s l o t e n z i j n . 

- r i j s t : toegegeven werd aan de e i s van Italië" en F r a n k r i j k , die 
immers een grote concessie hadden gedaan voor groenten en f r u i t . 

- mais: vermindering van de h e f f i n g met 1 R.E./ton. 
- 1059 produkten: akkoord met 1/60/74 b i j l a g e VT, met i n b e g r i p van 

post 21.07 F. 
11. Algemene p r e f e r e n t i e s van de Gemeenschap 

V o o r z i t t e r Genscher deed een beroep op Belgi'é, F r a n k r i j k en Italië 
om hun bezwaren tegen het inwerking lieden van de verbeteringen van 
het APS op 1 september a.s. t e l a t e n varen. H i j wees er d a a r b i j met 
name op, dat deze verbeteringen grotendeels ten goede zouden komen 
aan de door de recente p r i j s s t i j g i n g e n meest g e t r o f f e n ontwikke
l i n g s l a n d e n . 
M i n i s t e r Van Elslande z e i desgevraagd dat h i j e erst het standpunt 
van de g r o t e r e landen F r a n k r i j k en Itali'é i n deze w i l d e horen, 
alvorens op d i t beroep t e antwoorden. 
M i n i s t e r Sauvagnargues handhaafde de Franse reserve, aangezien h i j 
n i e t o v e r t u i g d was door de aangevoerde argumenten om de verb e t e 
r i n g e n nog d i t j a a r i n t e l a t e n gaan. 
M i n i s t e r Moro handhaafde het I t a l i a a n s e standpunt dat er hoogstens 
van j a a r t o t j a a r , en n i e t midden i n een j a a r , v e r b e t e r i n g e n i n het 
APS moesten worden aangebracht. 
Door Nederland, het V.K., Denemarken, D u i t s l a n d en de Commissie werd 
vervolgens grote t e l e u r s t e l l i n g g e u i t over de Franse en I t a l i a a n s e 
houding. 
S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t z e i dat Nederland het v o r i ^ j a a r met de 
magere verbeteringen van het APS akkoord was gegaan i n u i t d r u k k e 
l i j k e v e r o n d e r s t e l l i n g dat een v e r b e t e r i n g van d i t aanbod vóór 
1 maart van d i t j a a r zou worden bestudeerd. De noodzaak om nu de 
verbeteringen aan t e brengen bleek nog eens ten overvloede u i t het 
f e i t dat de Commissie desbetreffende v o o r s t e l l e n had gedaan. 
M i n i s t e r Shore wees op het zeer bescheiden k a r a k t e r van de voor
s t e l l e n van de Commissie, d i e ver achter bleven b i j hetgeen het • 
V.K. wenste. Het b e t r o f h i e r een zaak waaraan de B r i t s e r e g e r i n g 
zeer groot gewicht hechtte en het was n i e t .aanvaardbaar voor de 
M i n i s t e r dat pas op 1 j a n u a r i a.s. een v e r b e t e r i n g van het APS 
i n werking zou treden. 
S i r Christopher Soames bracht naar voren dat de v e r k l a r i n g i n het 
Eaadsverslag over nieuwe v e r b e t e r i n g e n v<5<5r 1 maart 1974 a l gauw 
bekend was geworden en b i j de ontwi k k e l i n g s l a n d e n bepaalde v e r 
wachtingen had gewekt. I n d i e n er vódr 1 j a n u a r i géén a d d i t i o n e l e 
v e r b e t e r i n g t o t stand kwam zouden deze landen z i c h i n de steek ge
l a t e n voelen. De schade aan het imago van de Gemeenschap zou ern
s t i g e r z i j n dan de concessies d i e door het accepteren van de Com
m i s s i e v o o r s t e l l e n zouden worden gedaan. A l s er w e r k e l i j k concessies 
waren waartegen overwegende bezwaren bestonden zou w e l l i c h t nog 
h i e r en daar een w i j z i g i n g i n de Commissievoorstellen kunnen worden 
aangebracht. 



M i n i s t e r Sauvagnargues z e i hierop dat z i j n m s t r u k t i e s hem n i e t 
toestonden om de Franse reserve t e l a t e n varen, maar h i j gaf een 
opening t o t een mogelijke overeenstemming door t e zeggen, dat de 
dialoog hierover zou kunnen worden voortgezet en dat h i j gevoelig 
was a l was het dan n i e t voor de aangevoerde argumenten, dan toch 
i n ieder geval voor de kracht van de gehouden p l e i d o o i e n . 
"De v o o r z i t t e r concludeerde dat deze materie t e r verdere bespreking 
ter u g zou worden verwezen naar de Permanent Vertegenwoordigers. 
Staatssecretaris B r i n k h o r s t drong erop aan om d i t onderwerp op 
25 j u n i a.s. wederom i n de Raad t e behandelen. 

12. Regionale p o l i t i e k 
M i n i s t e r Moro zei dat d i t probleem opnieuw moet worden aangepakt 
conform de " v e r k l a r i n g van de v o o r z i t t e r s van de Raad en van de 
Commissie", die d i t a l s een p r i o r i t a i r probleem beschouwen. 
Commissaris Thomson onderstreepte d i t en meende dat zo snel moge
l i j k i e t s moet gebeuren op d i t gebied. 

13. Diversen 
V o o r z i t t e r Genscher z e i de volgende Raad (25 j u n i ) t e z u l l e n be
ginnen met een p o l i t i e k r e s t r e i n t , conform het b e s l u i t vermeld 
onder punt 4 van d i t v e r s l a g . 


